

Strengthening African Entrepreneurship Skills in the Agrifood Sector

Africa's agrifood sector is a cornerstone of the continent's economy, with the potential to drive significant economic growth, ensure food security, and create employment opportunities. With a youthful population and a growing middle class, the continent is poised for substantial economic growth. However, to fully harness this potential, it is essential to invest in the development of entrepreneurial skills within this sector. Strengthening these skills can lead to more innovative, resilient, and sustainable agrifood enterprises.

Entrepreneurship in the agrifood sector is crucial for several reasons. It promotes innovation, leading to the development of new products, services, and processes that can enhance productivity and efficiency. It creates jobs, particularly for the youth, who make up a significant portion of Africa's population. It contributes to food security by improving the availability, accessibility, and affordability of food.

In this context, the PanAfrican Farmers Organization ([PAFO](#)) and [COLEAD](#) are strengthening their partnership to support and develop the capacity of agrifood entrepreneurs across the continent. This initiative aims to equip them with the necessary skills, resources, and networks to innovate and thrive in the agrifood industry. Special efforts will be made to train young men and women entrepreneurs and promote an inclusive approach.

The collaboration aims at:

- **Enhancing Entrepreneurial Skills:** Through a series of training sessions, and mentorship programmes, on agribusiness management, sustainable farming practices, marketing strategies, value addition, and supply chain management, young entrepreneurs will be equipped with essential business skills.
These sessions are designed to equip entrepreneurs with the knowledge and skills needed to run successful agrifood enterprises. They will include a mix of expert-led trainings and first-hand experiences by successful entrepreneurs.
- **Facilitating Mentorship and Networking** by connecting young entrepreneurs with experienced agribusiness professionals and industry experts, potential partners, and fellow entrepreneurs. This fosters a collaborative environment that encourages knowledge sharing and innovation.

Building strong partnerships and networks is essential for the success of agrifood entrepreneurs. The PAFO and COLEAD will collaborate with partners who play a crucial role in supporting entrepreneurs by providing training, resources, and networking opportunities. These partnerships can facilitate knowledge sharing, foster innovation, and create opportunities for collaboration. Special efforts will be made to ensure that young men and women have equal access to training and resources.

By strengthening agri-entrepreneurs' skills, the PAFO-COLEAD partnership will support entrepreneurs to contribute to improve sustainable production, enhanced market access, and social and environmental sustainability.

The entrepreneurs will make use of the [COLEAD e-learning platform](#) supported by the Fit For Market Plus (FFM+) programme, implemented by COLEAD within the Framework of Development Cooperation between the Organisation of African, Caribbean and Pacific States (OACPS) and the European Union.

Renforcer les compétences entrepreneuriales d'agrinovateurs africains

Le secteur agroalimentaire africain est la pierre angulaire de l'économie du continent, jouant un rôle clé dans la croissance économique, la sécurité alimentaire et la création d'emploi. Avec une population jeune et une classe moyenne croissante, le continent s'apprête à connaître une croissance économique substantielle. Toutefois, pour exploiter pleinement ce potentiel, il est essentiel d'investir dans le développement des compétences entrepreneuriales au sein de ce secteur. Le renforcement de ces compétences peut renforcer des entreprises agroalimentaires plus innovantes, résilientes et durables.

L'entrepreneuriat dans le secteur agroalimentaire est crucial pour plusieurs raisons. Il favorise l'innovation, conduisant au développement de nouveaux produits, services et processus susceptibles d'améliorer la productivité et l'efficacité. Il crée des emplois, en particulier pour les jeunes qui constituent une partie importante de la population africaine. Il contribue aussi à la sécurité alimentaire en améliorant la disponibilité, l'accessibilité et l'abordabilité des aliments.

Dans ce contexte, l'Organisation panafricaine des agriculteurs ([PAFO](#)) et [COLEAD](#) initient une nouvelle collaboration pour soutenir et développer les capacités des entrepreneurs agroalimentaires à travers le continent. Cette initiative vise à doter les entrepreneurs des compétences, des ressources et des réseaux nécessaires pour innover et réussir dans l'industrie agroalimentaire. Des efforts particuliers seront déployés pour former les jeunes entrepreneurs, hommes et femmes, et promouvoir une approche inclusive.

La collaboration vise à :

- **Améliorer les compétences entrepreneuriales** : grâce à une série de sessions de formation et de programmes de mentorat sur la gestion de l'agro-industrie, les pratiques agricoles durables, les stratégies de marketing, la valeur ajoutée et la gestion de la chaîne d'approvisionnement, les jeunes entrepreneurs seront dotés de compétences commerciales essentielles.
Ces sessions sont conçues pour doter les entrepreneurs des connaissances et des compétences nécessaires pour diriger avec succès des entreprises agroalimentaires. Les formations seront données par des experts formateurs, ainsi que par des entrepreneurs qui partageront leurs expériences.
- **Faciliter le mentorat et le réseautage** en mettant en relation de jeunes entrepreneurs avec des professionnels expérimentés de l'agroalimentaire et des experts de l'industrie, des partenaires potentiels et d'autres entrepreneurs afin de créer un environnement collaboratif qui encourage le partage des connaissances et d'innovations.

L'établissement de partenariats et de réseaux solides est essentiel au succès des entrepreneurs agroalimentaires. La PAFO et COLEAD collaboreront avec des partenaires qui jouent un rôle crucial dans le soutien aux entrepreneurs en fournissant des formations, des ressources et des opportunités de réseautage. Ces partenariats peuvent faciliter le partage des connaissances, favoriser l'innovation et créer des opportunités de collaboration.

Des efforts particuliers seront déployés pour garantir que les jeunes hommes et femmes aient un accès égal à la formation et aux ressources.

En renforçant les compétences des agro-entrepreneurs, le partenariat PAFO-COLEAD aidera les entrepreneurs à contribuer à une production durable améliorée, à un meilleur accès au marché et à la durabilité sociale et environnementale.

Les entrepreneurs utiliseront la [plateforme d'apprentissage en ligne COLEAD](#) soutenue par le programme Fit For Market Plus (FFM+), mis en œuvre par le COLEAD dans le cadre de la coopération au développement entre l'Organisation des États d'Afrique, des Caraïbes et du Pacifique (OEACP) et l'Union européenne.



This event was organised by the Fit For Market Plus programme, implemented by COLEAD within the framework of Development cooperation between the Organisation of African, Caribbean and Pacific States (OACPS), and the European Union (EU).

This publication has been produced with the financial support of the EU and the OACPS. Its contents are the sole responsibility of COLEAD and can under no circumstances be regarded as reflecting the position of the EU or the OACPS.